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УРЯД І ПРОФСПІЛКИ: НОВИЙ АЛГОРИТМ СПІВПРАЦІ

Більшість із нас вважає,
що головне — добре свою
справу робити. Тоді як мудрі
люди вже давно перекона-
лися, що для повного успіху
багато важить ще й неабия-
кий розголос про неї. До
того ж бажано, щоб те роби-
лося з максимальною від-
вертістю, чесністю та повно-
тою. Бо в такому разі це
стане не лише передачею
досвіду, а й застереженням
від помилок та спотворено-
го сприйняття стратегії роз-
витку на майбутнє.

На Южно-Українській
АЕС потребу в цьому відчу-
вали з першого дня її робо-
ти. Але особливо гостро
вона постала після Чорно-
бильської катастрофи. Тому
ще на початку 90-х років
минулого століття там була
створена служба інформа-
ційного забезпечення атом-
ної електростанції. Але тіль-
ки у 2000 році відділ отримав
свій нинішній формат. Чо-
тири роки тому його очолив
беручкий та ініціативний
Володимир Зернопольсь-
кий. І хоча це стало першим
призначенням на таку відпо-
відальну посаду колишнього
ведучого шкільних КВНів на
тему атомної енергетики,
проведення яких сьогодні

вже стало невід’ємною
традицією Южноукраїнська,
проте Володимир Михайло-
вич досить успішно справля-
ється зі своїми обов’язками.
А головне, за цей період він
створив дружний багатоп-
рофільний творчий колек-
тив, про який і йтиметься
далі.

На правах аналітичного
центру

Інформаційна робота
будь-якого підприємства з
громадськістю та ЗМІ, що
визначається поняттям PR
(паблік рилейшн), складає

нині цілу науку. А вона у
свою чергу вимагає сис-
темного та структурованого
підходу при вирішенні ос-
новного завдання. Не стали
такого підходу уникати й на
ЮУАЕС, де основне завдан-
ня відділу роботи з громад-
ськістю та ЗМІ полягає в
наданні об’єктивної інфор-
мації про роботу атомної
електростанції, а також по-
пуляризації знань про атом-
ну енергетику. Тим більше
що таку співпрацю прагли
зробити дійовою насампе-
ред за результатами впливу
на громадськість та форму-

ванням у неї позитивного
сприйняття роботи АЕС.
Тому відділ від самісінького
початку було розбито на
чотири підрозділи: групу
зв’язків зі ЗМІ та громад-
ськістю, редакцію газети
«Енергетик», редакцію ра-
діомовлення та редакцію
телебачення.

Хоча робота цих підроз-
ділів досить часто тісно
переплітається, проте ко-
жен із них отримав певну
автономію у своїй діяльнос-
ті. Кожен має свою особли-
вість. Та пріоритет все-таки
варто віддати групі зв’язків
зі ЗМІ та громадськістю, яку
очолює Влада Тишкова. Бо
саме в цю групу насампе-
ред надходить уся інформа-

ція про роботу атомної
електростанції. Тож від опе-
ративності її оброблення та
аналізу, а також акцентів на
окремих проблемах знач-
ною мірою залежить фор-
мування об’єктивної сус-
пільної думки. Тим більше
що два із шести співробіт-
ників займаються безпосе-
редньою підготовкою мате-
ріалів про роботу АЕС для
оприлюднення їх через ЗМІ.
Тож до своїх професійних
обов’язків тут ставляться
досить відповідально. Не-
зважаючи навіть на те,
що підприємство режимне,
повідомлення про всі ви-
робничі ситуації роблять
відверто й сповна. Це сто-
сується як обсягів виробле-
ної енергії, призупинення
роботи ядерних реакторів
для проведення поточних
ремонтів, здійснення інших
профілактичних заходів, так
і різних — найнезначніших
— надзвичайних ситуацій.
Бо в атомній енергетиці, як
відомо, дрібниць не буває.
Жодного обмеження на ту
чи іншу інформацію зверху
не існує. Тому й підштовху-
вання до її опрацювання
ніколи ні від кого не чека-
ють. Основна ініціатива при
цьому завжди залишається
передусім за співробітни-
ками групи. Хоча заради
справедливості варто за-
значити, що оперативну

інформацію завжди пода-
ють за підписом заступни-
ка генерального директора
ЮУАЕС. Це, до речі, є ще й
певним контролем якості
роботи цього своєрідного
аналітичного центру.

Група працює на до-
сить високому професійно-
му рівні й надзвичайно зла-
годжено. Тому запорукою
служать також ще й високі
особистісні характеристики
її членів. Олександр Рудо-
ман починав працювати на
атомній ще будівельником і
належить до числа найдос-
відченіших працівників гру-
пи. Тому до нього завжди
передусім звертаються за
порадою, і професійною, і в
житейському плані. І він
ніколи в них не відмовляє.
Раніше Олександр Іванович
активно захоплювався грою
у футбол. Тепер більше
полюбляє прогулянки пар-
ком, лісом та клопотатися
на дачній ділянці. До речі,
його дружина Надія Іванівна
теж працює на атомній
електростанції — вона інже-
нер-хімік. А син Юрій сту-
дент 5-го курсу Одеського
політехнічного університету
за спеціальністю «Техноло-
гія води і палива для АЕС».
Тож не виключено, що в
майбутньому він продов-
жить тут трудову династію
своїх  батьків.
(Закінчення на 3-й стор.)

6 ЧЕРВНЯ — ДЕНЬ ЖУРНАЛІСТИКИ

Технік газети Людмила БУЛЬДА
Головний редактор «Енергетика» Олена БОНДАРЕНКО та кореспон-

дент газети Оксана МІСЮКЕВИЧ

Співпраця Прем’єр-міністра України
Юлії Тимошенко з представниками
профспілок, започаткована у березні
цього року за ініціативою Атомпрофспіл-
ки, триває. Керівник уряду має намір
щотижня зустрічатися з посланцями най-
масовішої громадської організації з
метою партнерства та співробітництва,
зокрема, у підготовці проектів державних
програм соціального та економічного
розвитку, основних напрямів бюджетної
політики, проектів державного бюджету,
внесенні змін до нього та проведенні
моніторингу виконання цього основного
фінансового документа держави.

Уже відбулася низка зустрічей-нарад
глави Кабміну з представниками проф-
спілок за участю Голови ФПУ Олександра
Юркіна, у тому числі керівників
Атомпрофспілки, на яких було розгляну-
то соціально-економічні проблеми галу-
зей народного господарства країни і
ядерної сфери діяльності зокрема.

За результатами чергової наради з
лідерами Атомпрофспілки, що пройшла

6.05.2008 року (див. «АУ» №19), Юлія
Тимошенко підписала протокол для опе-
ративного врегулювання порушених під
час зустрічі проблемних питань розвитку
атомно-енергетичного та ядерно-палив-
ного циклу і доручила реалізувати конк-
ретний план дій керівникам міністерств:
палива та енергетики, фінансів, економі-
ки, регіонального розвитку та будівницт-
ва, праці та соціальних відносин, юстиції,
а також Національної комісії регулюван-
ня електроенергетики, ДП НАЕК
«Енергоатом», Держатомрегулювання і
Національної академії наук України.
Публікуємо цей Протокол.

ПРОДАНУ Ю.В., КАЛЬЧЕНКУ В.М.,
КОВРИЖКІНУ Ю.Л.

Узгодити у тижневий строк складові
тарифу на відпуск електричної енергії,
яка виробляється атомними електрос-
танціями, передбачивши у структурі
тарифу:

— уточнення обсягу амортизаційних
відрахувань;

(Закінчення на 2-й стор.)

ЮЛІЯ ТИМОШЕНКО:ЮЛІЯ ТИМОШЕНКО:
СКАЗАЛА — ЗРОБИЛАСКАЗАЛА — ЗРОБИЛА
доручення Прем’єр-міністра України з проблем, порушених
на урядово-профспілкових зустрічах, втілюються у життя

Олександру Бурко лише 18 років. Торік він закінчив Южноукраїнський професійно-
машинобудівний ліцей і відразу влаштувався працювати на місцеву АЕС за спеціальніс-
тю. Останнього домігся сам, без будь-яких рекомендацій і знайомств. Бо вчився добре
й отримав відповідний атестат. Тож нині він трудиться слюсарем 3-го розряду на заготі-
вельній дільниці центральних ремонтних механічних майстерень енергоремонтного під-
приємства ВП ЮУАЕС. За цей період зарекомендував себе з найкращого боку. Ані бри-
гадир, ані майстер не мають до нього жодних претензій. Досить активним показав себе
хлопець і в громадському житті. А нещодавно став студентом Миколаївського політех-
нічного інституту, де навчатиметься п’ять років. Його майбутня спеціальність пов’язана з
атомною енергетикою. Працювати Олександр Бурко планує повернутися на свою
Южно-Українську АЕС.

Олексій МИКИТЕНКО, фото автора

Свою долю пов’язує з АЕС

ГЕНЕРАЦІЯ МАЙБУТНЬОГО

Віце-президент з нових ядерних
установок та зняття з експлуатації
ДП НАЕК «Енергоатом» Володимир
БРОННІКОВ:

— Відповідно до стратегії розвитку
паливно-енергетичного комплексу краї-
ни, «Енергоатом» має у 2015—2016 роках
ввести в експлуатацію 3-й та 4-й енер-

гоблоки на майданчику Хмельницької
АЕС. Нині Компанія завершує передпро-
ектні роботи. Після того, як Верховна
Рада ухвалить закон «Про будівництво
нових енергоблоків на майданчику ХАЕС»
розпочнеться проектування об’єктів. Ці
роботи заплановано на 2009 рік.

(Закінчення на 2-й стор.)

ІЗ ПОВІДОМЛЕНЬ НА МІЖНАРОДНОМУ ЕНЕРГОФОРУМІ, КИЇВ-2008

Місце АЕС в енергетиці України. Альтернативи немає

Голова Федерації профспілок України Олександр

ЮРКІН: «Зустрічі Прем’єр-міністра України з

керівництвом ФПУ та з галузевими профспілками

стали традиційними...»

Заступник Голови Атомпрофспілки—голова

профкому  НАЕК «Енергоатом» Олексій ЛИЧ пере-

дає Юлії ТИМОШЕНКО «атомні» пропозиції



(Закінчення.
Початок на 1-й стор.)

— фінансування заходів з підви-
щення безпеки і продовження стро-
ку експлуатації діючих атомних
енергоблоків;

— підвищення рівня оплати праці
окремих категорій працівників АЕС.

ПРОДАНУ Ю.В., ПИНЗЕНИКУ
В. М., ДАНИЛИШИНУ Б.М., КАЛЬ-
ЧЕНКУ В.М., МИКОЛАЙЧУК О.А.

Подати Кабінетові Міністрів про-
ект фінансового плану державного
підприємства «НАЕК «Енергоатом»
на 2008 рік, розроблений на основі
узгодженого з НКРЕ тарифу на від-
пуск електричної енергії.

ПРОДАНУ Ю.В., МИКОЛАЙЧУК
О.А., ПАТОНУ Б.Є.

Проаналізувати стан виконання
державним підприємством «НАЕК
«Енергоатом» Комплексної програ-
ми робіт з продовження строку
експлуатації діючих енергоблоків
атомних електростанцій. Визначити
першочергові заходи, без виконан-
ня яких неможливо забезпечити
продовження строку експлуатації
корпусів реакторів, герметичного
огородження реакторної установки,
будівель, споруд та інших елементів
енергоблоків, заміна яких технічно
неможлива або економічно необґ-
рунтована.

У разі необхідності надати
Кабінетові Міністрів пропозиції щодо
забезпечення виконання зазначених
робіт в установлені строки.

ПРОДАНУ Ю.В., МИКОЛАЙЧУК
О.А., КУЙБІДІ В.С., КОВРИЖКІНУ
Ю.Л., ПАТОНУ Б.Є.

Підготувати у двотижневий строк
для розгляду на нараді в Кабінеті
Міністрів матеріали з питань будів-
ництва атомних енергоблоків, визна-
чення їх перспективних типів, а також
пропозиції з розвитку проектно-кон-
структорської, науково-дослідної та
будівельної інфраструктури.

ПРОДАНУ Ю.В., ПИНЗЕНИКУ
В.М., МИКОЛАЙЧУК О.А., КОВ-
РИЖКІНУ Ю.Л.

Підготувати узгоджені пропозиції
щодо законодавчого врегулювання
проблемних питань формування
резерву для фінансування заходів із
зняття з експлуатації атомних енер-
гоблоків.

ПРОДАНУ Ю.В., ДАНИЛИШИНУ
Б.М., Фонд державного майна

Підготувати узгоджені пропозиції
щодо врегулювання проблеми від-
чуження державним підприємством
«НАЕК «Енергоатом» працівникам
атомних електростанцій побудова-
них для них квартир та подати про-
ект відповідного урядового рішення.

ІВЧЕНКУ В.А., ПИНЗЕНИКУ
В.М., КОВРИЖКІНУ Ю.Л.

Визначити обсяги і шляхи фінан-
сування будівництва житла для пра-
цівників атомних електростанцій за
участю Державної іпотечної установи.

ПРОДАНУ Ю.В., ПИНЗЕНИКУ
В.М., ДЕНІСОВІЙ Л.Л., ДАНИЛИ-
ШИНУ Б.М.

Подати Кабінетові Міністрів про-
позиції щодо погашення заборгова-
ності із заробітної плати перед пра-
цівниками державного підприємства
«Придніпровський хімічний завод» з
визначенням відповідних джерел та
механізму її проведення.

У разі необхідності підготувати про-
ект відповідного урядового рішення.

ПРОДАНУ Ю.В., ДАНИЛИШИ-
НУ Б.М., МИКОЛАЙЧУК О.А.

Опрацювати проект урядового
рішення щодо спрощення процеду-
ри закупівель державним підприєм-
ством «НАЕК «Енергоатом»:

— робіт, послуг та матеріалів для
проведення непланових ремонтів;

— обладнання, використання яко-
го обумовлено затвердженими про-
ектними рішеннями для конкретних
енергоблоків, і запчастин до нього;

— послуг з авторського нагляду,
проектних послуг генеральних про-
ектувальників, послуг з експертизи з
ядерної та радіаційної безпеки під-
приємств і установ Держатомре-
гулвання.

ПРОДАНУ Ю.В., ДАНИЛИШИ-
НУ Б.М., ПИНЗЕНИКУ В.М., ОНІ-
ЩУКУ М.В.

Мінпаливенерго з метою підви-
щення інвестиційної привабливості
підприємств атомної промисловості
подати Кабінетові Міністрів проект
закону «Про внесення змін до Закону
України «Про перелік об’єктів права
державної власності, що не підлягають
приватизації».

ПРОДАНУ Ю.В., ПИНЗЕНИКУ
В.М., ДАНИЛИШИНУ Б.М., КАЛЬ-
ЧЕНКУ В.М.

Підготувати узгоджені пропозиції
щодо джерел та механізмів фінансу-
вання заходів із створення ядерно-
паливного циклу в Україні в 2009 та
наступних роках.

Координацію і контроль за вико-
нанням поставлених завдань покласти
на керівника групи радників Прем’єр-
міністра України Гайдука В.А.

ПРО АТОМНИКІВ, З АТОМНИКАМИ
І НЕ ТІЛЬКИ ДЛЯ АТОМНИКІВ

За інформацією Голови Атом-
профспілки Валерія Матова, на
30.05.2008 року відповідно до
Протоколу від 18.04.2008 року
реалізовано пункти 22—24.
Зокрема, МНС України підготовлено
і подано Кабінетові Міністрів проект
Загальнодержавної програми знят-
тя з експлуатації ЧАЕС та перетво-
рення об’єкта «Укриття» на екологіч-
но безпечну систему.

МНС за участю галузевої профспіл-
ки напрацьовано пропозиції щодо вне-
сення змін до Закону України «Про
Державний бюджет України на 2008 рік
та про внесення змін до деяких законо-
давчих актів України» з метою збіль-
шення видатків бюджету з утримання
ЧАЕС для підвищення заробітної плати,
рівня медичного обслуговування і
забезпечення засобами індивідуаль-

ного захисту працюючих на станції та в
зоні відчуження, для подальшого розг-
ляду в Кабінеті Міністрів та Верховній
Раді України.

За погодженням з Атомпрофспіл-
кою підготовлено проекти постанов
щодо розгляду колективного тру-
дового спору, зареєстрованого
9.02.2008 року Національною служ-
бою посередництва та примирення за
№030-р. щодо пільгового обчислення
стажу роботи в Чорнобильській зоні
відчуження. Проведено 26.05.2008
року нараду під головування міністра
праці та соціальної політики і визначе-
но термін наступної наради з цих
питань.

Згідно з Протоколом від
22.04.2008 року реалізовано п.
1, 8, 9, 13. Так, під головуванням
керівника групи радників Прем’єр-
міністра України Гайдука В.А. про-
ведено три наради за участю пред-
ставників Атомпрофспілки, на яких
розглянуто всі пункти протокольних
доручень та підготовлено пропози-
ції з фінансового плану ДП НАЕК
«Енергоатом», переглянуто тариф
на електроенергію (інформація — у
цьому номері «АУ»).

На початку другої декади
травня, як уже повідомляв «АУ»
№20, на доручення Прем’єр-
міністра з метою реалізації поло-
жень Генеральної угоди з 1 трав-
ня зростання реальної зарплати
на АЕС України буде доведено до
25% порівняно із 2007 роком
(прим. ред.).

Визначено джерело погашення
більш як десятирічної заборгова-
ності із заробітної плати в сумі 1
млн. 514 тис. грн. 36 коп. працівни-
кам державного підприємства
«Придніпровський хімічний завод»,
відпрацьовано механізм реалізації
цього рішення. З 1 червня 2008
року розпочалася виплата фінансо-
вого боргу колишнім працівникам
ДП ПХЗ.

Підготовлено та підписано наказ
Мінпаливенерго про призначення
виконувача обов’язків керівника
державного підприємства «Східний
гірничо-збагачувальний комбінат», у
стадії погодження проект контракту
з керівником ДП «СхідГЗК» (див.
«АУ» №22, 2008 рік).

Міністерствами: палива та енер-
гетики, економіки, праці та соцполі-
тики, фінансів, НКРЕ, Держатомре-
гулювання, ГоловКРУ, Держінвес-
тицій та ДП НАЕК «Енергоатом»
проведено за участю представників
Атомпрофспілки нараду з питань
стану та перспектив розвитку
національного ядерно-паливного
циклу.

За оперативними даними, у травні атомні елек-
тростанції ДП НАЕК «Енергоатом» виробили 7,328
млрд. кВт/год. електроенергії, що становить 101,5%
від планового завдання.

Жодних збоїв у роботі
українських АЕС не сталося

У зв’язку з поширенням чуток про радіаційні
викиди, які нібито мали місце на «одній з АЕС», прес-
служба НАЕК «Енергоатом», єдиної вітчизняної
Компанії, що експлуатує та відповідає за безпеку
вітчизняних АЕС, офіційно заявляє: всі чотири атом-
ні станції працюють стабільно та надійно.
Радіаційний, протипожежний та екологічний стан на
промислових майданчиках українських АЕС — у
межах норми. Викидів радіоактивних речовин не
зафіксовано. 3 червня на атомних станціях України в
роботі 11 із 15 енергоблоків. На чотирьох блоках
тривають ремонти згідно з графіком.

Просимо не поширювати чутки, а щодо робо-
ти українських АЕС звертатися до прес-служби
НАЕК «Енергоатом», а також МНС України (тел.
(044) 247-30-46; 247-32-13).
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До прийняття закону
Компанія розробить ТЕО
і звіт про вплив на
навколишнє середовище
(ЗВНС). Планується про-
вести місцеве дорадче
опитування (консульта-
тивний референдум) і
отримати рішення місце-
вих держадміністрацій про
узгодження будівництва
енергоблоків №3, 4 ХАЕС. 

Початок будівельних
робіт заплановано на 2011
рік. Введення в експлуата-
цію нових блоків на ХАЕС
дозволить покрити дефіцит
електричних потужностей у
західному та центральному
регіоні країни та підвищить
надійність енергосистеми.

Крім того, у найближчій
перспективі «Енергоатом»
повинен обґрунтувати ви-
бір 3—4 нових майданчиків
для будівництва АЕС; роз-
робити ТЕО спорудження
нових енергоблоків за-
гальною потужністю 6 ГВт
на цих майданчиках у
2013—2021 роках; подов-
жити терміни експлуатації
1, 2, 3-го блоків Южно-

Української АЕС, усіх бло-
ків Запорізької АЕС, 2-го та
3-го блоків Рівненської
АЕС, 1-го блока Хмель-
ницької АЕС.

На подальшу перспек-
тиву Енергетична стратегія
передбачає введення в
експлуатацію заміщуючих
та додаткових енергоблоків
загальною потужністю 12,5
ГВт (у 2024—2030 роках);
виконання робіт зі зняття з
експлуатації шести блоків
АЕС після завершення
подовженого терміну їх
експлуатації; початок у
2027—2030 роках будів-
ництва 6,5 ГВт нових
потужностей АЕС для вве-
дення їх в експлуатацію
після 2030 року тощо.

За оцінками місій екс-
пертів МАГАТЕ, стан без-
пеки українських АЕС за
всіма показниками відпові-
дає міжнародним стандар-
там. Проте, потенціал під-
вищення рівня безпеки
українських станцій не
вичерпаний. У цій сфері
«Енергоатом» співпрацює
з міжнародними організа-
ціями та компаніями, які
експлуатують АЕС.

Місце АЕС в енергетиці України.
Альтернативи немає

На ДНВП «Цирконій» наприкінці травня відбулася
конференція трудового колективу, на якій було під-
бито підсумки виконання колективного договору за
2007 рік та ухвалено такий документ на 2008 рік. І
хоча робота адміністрації і профспілкового комітету з
виконання та контролю за виконанням умов колдого-
вору визнана задовільною, та делегати покидали зал
засідань невдоволеними: так ніхто й не почув з вуст

адміністрації підприємства, коли ж «Цирконій» почне
працювати на повну потужність. Включення основних
технологічних цехів у виробничу діяльність та ліквіда-
ція неповного робочого тижня — визнано головними
завданнями адміністрації на 2008 рік.

Голова профкому ДНВП «Цирконій»
Василь КІСІЛЬОВ

КОЛЕКТИВНИЙ ДОГОВІР: ВІДПОВІДАЛЬНІСТЬ ВЗАЄМНА

ЮЛІЯ ТИМОШЕНКО:ЮЛІЯ ТИМОШЕНКО:
СКАЗАЛА — ЗРОБИЛАСКАЗАЛА — ЗРОБИЛА
доручення Прем’єр-міністра України з проблем, порушених
на урядово-профспілкових зустрічах, втілюються у життя

ДП НАЕК «ЕНЕРГОАТОМ» ПОВІДОМЛЯЄ

Інформація за темою

СПІЛЬНИМИ ЗУСИЛЛЯМИ КАБІНЕТУ МІНІСТРІВ,
ДП НАЕК «ЕНЕРГОАТОМ» ТА НКРЕ

Національна комісія регулювання електроенергетики (НКРЕ) підви-
щила тариф на відпуск електроенергії Національній атомній енергоге-
неруючій компанії «Енергоатом». З 1 червня 2008 року тариф станови-
тиме 14,24 коп/кВт-год. Тариф на теплову енергію затверджений на
рівні 22 гривні/Гкал. Такі рішення прийняті на засіданні НКРЕ 29 травня.

Наприкінці квітня Прем’єр-міністр Юлія Тимошенко доручила «Енергоатому»
вжити заходів для розв’язання низки проблем ядерної галузі, зокрема — кадро-
вого забезпечення АЕС, соціальних гарантій, дефіциту коштів на поточні вироб-
ничі програми та витрат на подовження терміну експлуатації та підвищення без-
пеки енергоблоків, реалізацію перспективних проектів.

Відтак, 12 травня «Енергоатом» звернувся до НКРЕ з проханням пере-
глянути діючий тариф, оскільки він не забезпечує повного виконання
виробничих завдань «Енергоатома» на 2008 рік.

Розглянувши надані Компанією матеріали, Нацкомісія врахувала при
перегляді тарифу підвищення зарплат працівникам АЕС, видатки на підви-
щення безпеки експлуатації АЕС, реалізацію (згідно із чинним законодав-
ством) проекту будівництва Централізованого сховища відпрацьованого
ядерного палива, добудову лінії видачі потужності з Рівненської АЕС до
підстанції «Київська», розробку проекту добудови третього та четвертого
енергоблоків Хмельницької АЕС та інші важливі напрями розвитку галузі.

Окрім того, до тарифу були частково включені витрати на продовження
строків експлуатації діючих енергоблоків (1-го і 2-го енергоблоків Рівненської
атомної електростанції та 1-го енергоблока Южно-Української АЕС).

За словами в.о. віце-президента з фінансових питань Всеволода
Ковальчука, затверджений тариф покращує можливості Компанії щодо
виконання інвестиційних програм. Водночас «Енергоатом» продовжувати-
ме роботу над розв’язанням соціальних проблем. Так, раніше Кабінет
Міністрів доручив Міністерству фінансів та Державній іпотечній установі
розробити механізм фінансування програм соціального будівництва. 

У переддень літепла, з яким більшість людей
пов’язує період відпустки, відзначив своє 45-річчя
санаторій «Горний» — улюблене місце відпочинку
членів Атомпрофспілки і не тільки їх.

Оздоровниця розташована у мальовничому куточку
Південнобережжя Криму, займає 17 га паркової тери-
торії, що переходить у ліс зі знаменитою Царською
(сонячною) стежкою, що з’єднує санаторій з
Лівадійським царським палацем.

«Горний», де задіяно близько 500 місць, ласкаво
запрошує відпочивальників за будь-якої пори року
(узимку наповнюється морською водою великий басейн
прозоро-закритого типу). До послуг гостей — 5 корпусів
з палатами: «Люкс», одно- і двомісними, з комфорта-
бельними і частково поліпшеними зручностями. Є тут
чудова сучасна лікувально-діагностична база, комплекс
споруд спортивно-розважального та оздоровчого при-
значення. А найголовніше, що у «Горному» гостей
зустріне справді людська щирість і доброта, пильна
увага господарів оздоровниці. Найкращих із них за сум-
лінну багаторічну й ефективну роботу та з нагоди річни-
ці санаторію днями урочисто вшанували Голова
Атомпрофспілки Валерій Матов і генеральний директор
ВАТ «Атомпрофоздоровниця» Володимир Чурсін.

Згідно з постановою Президії ЦК профспілки 10
працівників «Горного» нагороджено Почесною грамо-
тою Президії ЦК, стільки ж — Грамотою і 25 співробіт-
никам оголошено Подяку Президії ЦК профспілки. А
також 20 працівників санаторію відзначено почесними
грамотами, грамотами та подяками профкому ДП
НАЕК «Енергоатом» і самої Компанії.

ЗАПРОШЕННЯ НА ВІДПОЧИНОК

«Атомна» профоздоровниця:
магія природи і людської доброти

Уточнення
У таблиці про середньомісячну зарплату працівників

атомного енергопромислового комплексу, опублікованій
у №22 2008 року (стор. 3), вкралася технічна помилка.

У заголовочній частині таблиці (праворуч) третю
колонку слід читати так (зліва-праворуч): «за 3 міс.»,
«квітень», «за 4 міс.».

Редакція «АУ» просить вибачення.

АЕС Планове завдання
млн. кВт/год.

Вироблено,
млн. кВт/год

Виконання
планового
завдання

ЗАЕС 2928 2907 99,3
РАЕС 1008 1015 100,7
ЮУАЕС 1809,9 1916 105,9
ХАЕС 1474 1490 101,1
НАЕК: 7219,9 7328 101,5
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Ольга Блохіна після
закінчення Севастопольсь-
кого національного інституту
ядерної енергії та промис-
ловості за спеціальністю
«Загальна екологія» певний
час працювала на ЧАЕС. Але
після заміжжя переїхала в
Южноукраїнськ. У вільний
час захоплюється в’язан-
ням, катанням на ковзанах.
Заради останньої втіхи
часто всією родиною їздять
у Миколаїв, де катаються на
штучній ковзанці.

Основна робота інжене-
ра групи Галини Медвинсь-
кої пов’язана з підготовкою
«Інформаційних вісників ВП
ЮУАЕС» — електронних по-
відомлень і тематичних добі-
рок про всі важливі та значи-
мі події на станції. Список
їхніх розсилок налічує понад
сотню електронних адрес,
що дозволило тільки мину-
лого року з’явитися їм на
сайтах 30 інформаційних
агентств. Головну мету своєї
роботи вона вбачає у фор-
муванні позитивного іміджу
АЕС та розвінчуванні міфів і

домислів, пов’язаних зі
станцією та атомною енер-
гетикою взагалі. Захоплень
має безліч. Але найбільше її
душа відкрита природі.

У групі працює завіду-
вач музею ВП ЮУАЕС
Олександр Пелех, котрий
одночасно з пошуково-
дослідницькою діяльністю й
систематизацією експона-
тів розробив також органі-
заційну документацію. А ще
він готує тематичні лекції та
екскурсії. Ідея створення
музею належить колегії
Міністерства палива та
енергетики України, яка на
своєму розширеному засі-
данні ухвалила відповідне
рішення. Однак справа з
приміщенням для музею
дирекцією атомної елект-
ростанції чомусь не виріше-
на досі. Тут є навіть свої
поети. Приміром, Людмила
Семенова, котра досить
часто виливає свої емоційні
настрої в пронизливі ліричні
рядки.

Що написано пером...
Газета «Енергетик» від-

окремленого підрозділу
«Южно-Українська атомна
електростанція» ДП НАЕК
«Енергоатом» належить до
тих друкованих органів, де
окрім важливих галузевих
документів друкується та-
кож оперативна інформація
про життя та виробничі
будні трудівників станції. І
робиться це з неабиякою
творчою вигадкою. Очолює
редакцію Олена Бондарен-
ко, котра ще сім років тому
зацікавленість іноземними
мовами несподівано зміни-
ла на тематику атомної
енергетики. Тоді як займа-
тися журналістикою спону-
кала звичайнісінька допит-
ливість у кращому розумінні
цього слова. Хоча іноземні
мови теж не забуті й
надзвичайно стають у при-
годі при спілкуванні з пред-
ставниками іноземних де-
легацій, котрі відвідують
підприємство в  рамках між-

народного співробітництва.
Олена Олексіївна небез-

підставно вважає, що на
нинішньому етапі життя АЕС
просто немислиме без своєї
газети. Бо це не тільки літо-
пис станції, а й її об’єктивне
дзеркало, в якому знахо-
дять правдиве відображен-
ня життєдіяльність підпри-
ємства і його працівників.
Ось уже двадцять років під
девізом «З вами і для вас!»
невеликий, але дружний
колектив редакції прагне
зробити газету цікавою,
змістовною та професійною.
Тож щоп’ятниці, виносячи її
на суд своїх найвідданіших
читачів, члени редакції три-
мають своєрідний іспит на
рівень професійної майс-
терності. Треба чесно сказа-
ти, що він надзвичайно
високий. Адже жителі Юж-
ноукраїнська та атомники
оцінюють «Енергетик» до-
сить позитивно. Хоча на кри-
тику та побажання тут теж не
ображаються.

Колектив редакції, справ-
ді, нечисленний — сім осіб.
Більшість — жінки. Корес-
пондент Галина Мала з ран-

нього дитинства, прокидаю-
чись щоранку, бачила чер-
воні енергоблоки атомної
електростанції. Бо батьки
ще в 1976 році приїхали
сюди на будівництво. Хоча
свого часу починала працю-
вати в міській газеті
«Контакт» на посаді опера-
тора комп’ютерного набору
та верстки. Потім освоїла
фах фотокореспондента. А
після закінчення філологіч-
ного факультету Херсонсь-
кого педагогічного універси-
тету стала кореспондентом.

Зрозуміло, що приклад
батьків спонукав Галину тіс-
ніше пов’язати своє життя з
АЕС. І вона про це ніскілечки
не жалкує. Адже тепер її
життя стало значно змістов-
нішим і насиченішим.

У Наталі Григорусь цей
шлях до «Енергетика» був
ще складніший. Свою тру-
дову діяльність воно роз-
починала санітаркою в
медсанчастині №137. По-
тім працювала на атомній
електростанції касиром,
машиністкою та техніком. І
тільки  1997-го стала опе-
ратором друкарні. Відтоді
й почалося її тісне співро-
бітництво з газетою. А
сьогодні вона, технік І
категорії, вже повноцін-
ний член редакції. Знач-
ний досвід роботи з доку-
ментами та в друкарні
робить її просто незамін-
ним працівником, котрий
підходить до виконання
своїх обов’язків не лише
сумлінно, а й з неабиякою
творчою фантазією.

Значний досвід роботи
має і технік Людмила
Бульда, котра повністю ово-
лоділа методами набору,
верстки, правок та виве-
дення на плівку оригінал-
макетів газети. Неабияк
допомагає в роботі й те, що
вона пунктуальна та акурат-
на, за характером комуніка-
бельна й самокритична.

Після закінчення факуль-
тету журналістики Київсь-
кого Національного універ-

ситету ім. Т. Шевченка свою
долю з газетою пов’язала й
Оксана Місюкевич. А ще
вона вивчає соціоніку. Чоло-
віча частина редакції —
завжди винахідливі фотоко-
ри Дмитро Кожевников та
Олександр Запольський.

Радіо забезпечує
надоперативність
Висока оперативність

радіомовлення відома всім.
Недаремно його перша
редакція на ВП ЮУАЕС для
проведення місцевих пере-
дач за дозволом Держ-
телерадіо УРСР була ство-
рена ще 20 березня 1985
року. Воно й сьогодні зали-
шається одним з основних
засобів внутрішньої комуні-
кації з точки зору оператив-
ного охоплення аудиторії.
На станції нині нарахо-
вується близько тисячі
радіоточок. Таким чином
радіомовленням практично
охоплено весь персонал
проммайданчика. За 23
роки існування першого
відомчого ЗМІ змінилося
п’ять редакторів. Сьогодні у
складі редакції працює

лише два співробітники.
Діючий редактор Оксана
Торганова почала працю-
вати кореспондентом у
1994 році. А вже через три
роки очолила редакцію. За
цей час редакція значно
технічно удосконалилася.
Зокрема, в 2004 році було
здійснено перехід на циф-
ровий монтаж передач.

Нині радіо АЕС — відом-
че ЗМІ з найбільшою періо-
дичністю. Планові інформа-
ційні випуски виходять тричі
на тиждень (із повторен-
ням). До того ж, починаючи з
2004 року, у співпраці з
вище згадуваним інженером
групи зв’язків зі ЗМІ та гро-
мадськістю Галиною Мед-
винською Оксана Бори-
сівна постійно здійснювала
підготовку новин ЮУАЕС для
мовлення на FM-станціях
сусідніх чималих населених
пунктів — Вознесенська і
Первомайська. Ці випуски
виходили двічі на тиждень
й інформували населення
30-кілометрової зони про
ситуацію на енергокомплек-
сі, а також про перспективи
розвитку галузі ядерної
енергетики в країні та світі.
Правда, через брак коштів
нині це співробітництво з
FM-станціями дещо призу-
пинено. Оксана Торганова
захопилася ще й науковою
діяльністю. Для цього їй
довелося стати аспірантом
Севастопольського націо-
нального університету ядер-
ної енергії та промисловості.
Зазначу від себе, що ці її
наукові розвідки досить зна-
чимі, хоча часто й приводять
до зовсім неочікуваних уза-
гальнень. Але на те й наука,
щоб їй довіряти, а не лише
покладатися на наші поба-
жання та очікування. Правою
рукою редактора в усіх почи-
наннях редакції відомчого
радіо є випускник радіотех-
нічного факультету Одесь-
кого національного політех-
нічного університету Олек-
сандр Хмилюк, котрого було
прийнято на посаду звукоо-

ператора в 2005 році.
Радіотехнікою він захопився
ще в 10-річному віці. Тому й
не дивно, що належить до
тієї когорти технарів, котрі
все звикли робити своїми
руками.

Телебачення дозволяє
побачити на власні очі…

Але хоч би скільки вам
розповідали про АЕС, проте
найкраще побачити її робо-
ту на власні очі. До того ж
бажано, щоб не виходячи з
власної квартири. Все це
допомагає зробити редак-
ція телебачення відділу
роботи з громадськістю та
ЗМІ ВП ЮУАЕС, яку очолює
Наталя Біла. Наталя Воло-
димирівна з тутешніх. Прав-
да, народилася вона в
сусідньому смт Арбузинці.
Коли дівчинка навчалася у
п’ятому класі, її родина
переїхала у місто-супутник
ЮУАЕС Южноукраїнськ, яке
ще тільки починало розбу-
довуватися. Вона виховува-
лася в сім’ї вчителів. Її бабу-
ся — вчитель російської
мови, дідусь — історик, а
мама — вихователь дитячо-
го садка. Тож не дивно, що
Наталя рано навчилася
читати й пішла у перший
клас раніше за своїх одно-
літків. Та це не заважало їй
вирізнятися серед інших.
Одночасно з навчанням в
загальноосвітній школі вона
закінчила ще й музичну, в
якій опанувала гру на фор-
тепіано, баяні та гітарі. Й
бути б їй після закінчення
Миколаївського педагогіч-
ного інституту також учите-
лем української та росій-
ської мови і літератури. Але
життя непередбачливе. Піс-
ля народження сина Віталія
у 1999 році їй через рік
несподівано запропонува-
ли роботу на телебачен-
ні. Вона зважилася на
переміни і не пожалкувала.
Працювала ведучою, а та-
кож кореспондентом новин
АЕС. Нині до цього додали-
ся ще й обов’язки головно-
го редактора редакції теле-
бачення.

Особлива увага у ви-
пусках новин приділяється
питанням безпечної екс-
плуатації ядерних реакто-
рів, здійсненню модерніза-
ції обладнання під час
проведення ремонтних ро-
біт, питанням спорудження
Ташлицької гідроакумулю-
ючої електростанції. Тільки
для трансляції на місцево-
му телеканалі «Квант»
редакція підготувала 46
інформаційних програм
«Про нас» загальною про-
тяжністю близько 20 годин.
Для поширення знань про
Южно-Український енерго-

комплекс та створення
позитивного іміджу підпри-
ємств атомної енергетики
серед населення Мико-
лаївської області минулого
року на телеканалі «Ми-
колаїв» було реалізовано
щотижневий телевізійний
проект «Новини атомної
станції». На конкурсі відео-
фільмів про діяльність
палаців культури атомних
електростанцій України ро-

бота редакції телебачення
ВП ЮУАЕС у 2005 році ціл-
ком заслужено посіла
перше місце. Наталя Біла
створила також авторську
програму «Біржа праці»,
яку присвятила висвітлен-
ню міських проблем зайня-
тості населення.

Самотужки все це,
безумовно, не потягнеш.
Але потрібен не лише
колектив, а й колективне
мислення, до того ж твор-
че. Всього цього вдалося
досягти завдяки продума-
ному добору виконавців.
Наприклад, Денис Охрим-
чук на посаді звукорежи-
сера в редакції працює
лише з вересня 2006
року. Але до цього майже
6 років пропрацював на
телеканалі «Квант». Нині
весь вільний час приділяє
вивченню принципів мо-
делювання та анімації
тривимірних об’єктів і
створення відеоспеце-
фектів, оскільки це тепер
безпосередньо пов’язано
з його професійною ді-
яльністю.

Анатолій Стаценко та-
кож перейшов із «Кванта» і
теж став звукорежисером. І
відеооператор Олексій Не-
чипоренко пройшов таку
школу. Але якщо Анатолій
Григорович захоплюється
рок-музикою та живописом,
то Олексій Вікторович віддає

перевагу баскетболу. Він
навіть грає за збірну ЮУАЕС.

Після закінчення філоло-
гічного факультету Одесь-
кого державного універси-
тету ім. І. Мечникова Олена
Резник 5 років пропрацюва-
ла в газеті Южноукраїнсь-
кої міської ради «Контакт».
Потім перейшла до телеві-
зійників атомної електрос-
танції. Нова професія ви-
магала доброго знання

основних технічних характе-
ристик і принципу роботи
обладнання АЕС. Допо-
могли в цьому колеги та
чоловік Олександр, котрий
працює в реакторному цеху.
Але Олена Анатоліївна ще й
активіст громадського жит-
тя. Тож два роки тому
колектив обрав її головою
первинної профспілкової
організації відділу. А проте
це аж ніяк не відлучило її від
туризму, яким вона захопи-
лася ще в студентські роки.

Юлія Дікусар віддала
викладанню української мо-
ви та літератури цілих 11
років. Згодом «потягло» на
атомну. Починала кореспон-
дентом «Енергетика». Зараз
пов’язала своє життя з теле-
баченням. Наталя Заєць в
редакції ще зовсім недавно,
а тому їй спочатку здавало-
ся, що це майже неможли-
во «олюднено» розповідати
про генератори, турбіни,
насоси. Тепер уже й вона не
має з цим проблем.

Хоча в самій редакції
телебачення не без про-
блем. Адже в дещо затісній
студії відсутнє професійне
освітлення. Необхідні також
нові штативи для відеока-
мер, акумулятори, аудіомік-
шер, накамерне освітлення
та нові комп’ютери для жур-
налістів. Потребує збіль-
шення оперативної пам’яті й
процесор монтажного ком-

плексу. Тим більше що те-
левізійники атомної елект-
ростанції прагнуть неабияк
розширити сферу своїх
творчих зацікавлень. І то не
просто чиясь забаганка, а
настійна вимога часу, якщо
хочеш не лише йти з ним у
ногу, а ще й випереджати
бодай на крок.

Олексій МИКИТЕНКО
Фото автора

Редактор редакції радіомовлення Оксана ТОРГАНОВА та інженер

групи зв’язків зі ЗМІ та громадськістю Галина МЕДВИНСЬКА

Влада ТИШКОВА зі своєю командою — групою зв’язків зі ЗМІ та

громадськістюПоетеса Людмила СЕМЕНОВА

Працівники редакції телебачення

Головний редактор редакції телебачення Наталя БІЛА
Завідувач музею історії ЮУАЕС

Олександр ПЕЛЕХ
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ЗА ЗДОРОВИЙ СПОСІБ ЖИТТЯ

Благодаря помощи
профсоюзного комитета
Запорожской  атомной
станции в арсенале спор-
тивного зала бассейна поя-
вились 10 стэп-платформ
— специальных подставок
для занятий аэробикой.

Специалист по физиче-
ской реабилитации Свет-
лана Дербенева, которая
также является тренером по
аэробике, говорит, что
такой подарок очень кстати.
Наконец-то появилась воз-
можность заниматься не
только базовой аэробикой,
но и такой интересной ее
разновидностью, как стэп-
аэробика. По ее словам,
использование на занятиях
стэп-платформ, безуслов-
но, дает новые возможно-

сти. Особенно для тех, кто
занимается этим видом
спорта профессионально,
— а это команда «Ника».
Девушки очень обрадова-
лись такому подарку, гово-
рят, теперь они смогут
лучше подготовиться к
«Весне в кедах — 2009».

Сегодня аэробика доста-
точно востребована. В плава-
тельном бассейне ОП ЗАЭС
постоянно занимаются две
группы по 20 человек, не счи-
тая подростков.

Подарок от профкома —
тоже 10 стэп-платформ —
получил и детский оздоро-
вительный центр «Юность».

Ирина РОМАНОВА
Фото

Владимира ТИМОШЕНКО

Подарок от профсоюза

Журналист — парень, который разузнает вещи, кото-
рых люди не знают, и доводит это до сведения тех, кому все
это без разницы (У. Уинчелл).

Идеи — это капиталы, которые приносят проценты
только в руках талантов (Антуан де Ривароль).

Идеология — это подмена живого мировоззрения
серийным протезом (Виктор Кротов).

Истина — это свет лампы, при которой один читает
Священную книгу, а другой подделывает подпись.

Новосити — это информация и мнения, расположен-
ные между рекламными объявлениями (Эван Эзар).

Писать — это особый способ разговаривать: говоришь
— и тебя не перебивают (Жюль Ренар).

Плагиатор — это нищий, щеголяющий в украденном им
платье (Пьер Буаст).

Популярность — слава, размененная на медяки
(Виктор Гюго).

Редактор — это специалист, который, плохо зная, что
такое хорошо, хорошо знает, что такое плохо.

Рукопись — это рукопожатие на расстоянии.

6 ЧЕРВНЯ — ДЕНЬ ЖУРНАЛІСТИКИ

Газета — бестселлер одного дня

По поручению ЦК председатель
Восточной объединенной организа-
ци профсоюза Борис Филиппов
вручил коллективу комбината
Памятный приз за третье место в
Спартакиаде Атомпрофсоюза, а
штатным физкультурным работни-
кам и активистам — грамоты и
денежные премии.

— Труд и спорт, на мой взгляд,
понятия неотделимые, — сказал Б.
Филиппов. — Производительность
труда каждого работника зависит от
многих факторов, в том числе от
настроения и состояния здоровья.
Хорошими помощниками в этом
являются физкультура и спорт. Ради
своего здоровья, не скрывая спортив-
ных амбиций, мужественные люди,
поднимаясь «на-гора», стают к трена-
жерам, гоняют мяч или сосредоточенно
склоняются над шахматной доской».

Не равнодушна к спорту и админи-
страция комбината. Подтверждений
тому множество. Комбинат содержит
на своем балансе два стадиона,
Дворец спорта с плавательным бас-
сейном, более десяти баз отдыха и
другие спортивные сооружения.

Только за два последних года
капитально отремонтирован стадион
и Дворец спорта; введен в эксплуата-
цию оздоровительный центр, подве-
дено автономное отопление к зимне-
му бассейну. Прекрасная спортивная
комната оборудована на Ингульской
шахте. Кроме того, администрация
шахты оплачивает аренду бассейна в
областном центре.

…Самые торжественные минуты
праздника — чествование героев
спортивного года. Интересно, что
эта традиция в коллективе сохрани-
лась еще с советских времен.
Немало наград различного достоин-
ства завоевали в 2007 году спортс-
мены комбината на международных,
всеукраинских, областных и отра-
слевых соревнованиях.

Сборные команды по легкой
атлетике, гиревому спорту, шашкам
и футзалу стали чемпионами, а в
общекомандном зачете востгоковцы
были третьими в Спартакиаде
Атомпрофсоюза. Немало побед на
счету членов клуба любителей бега
«Ритм» (председатель клуба — Н.
Деревянчук).

Как и ожидалось, лучшим спортс-
меном года был признан четырех-
кратный чемпион Украины по авто-
мобильному спорту Андрей Зерний.
Среди юных спортсменов спортс-
менка года — победительница
Всеукраинских соревнований по лег-
кой атлетике «Олимпийские надеж-
ды» семиклассница Ира Гладкая.

В десятку лучших вошли и юные
спортсмены, и ветераны — предста-

вители шести видов спорта. Сергей
Никончук — капитан серебряной сбор-
ной команды Атомпрофсоюза на
Всеукраинской спартакиаде трудя-
щихся. Еще один футбольный капитан
(в составе сборной Смолинской
шахты) Александр Пашко — чемпион
Маловысковского района. Александр
Тершовчин — призер юношеского
чемпионата Украины по легкой атлети-
ке, а его тренер Николай Деревянчук
— чемпион страны по марафонскому
бегу среди ветеранов. Еще один вете-
ран, контролер ВВО Иван Корец —
четырехкратный бронзовый призер
чемпионата мира по греко-римской
борьбе.

Очередной раз в «десятку» луч-
ших вошел и многократный чемпион
спартакиад Атомпрофсоюза, опера-
тор гидрометаллургического завода
Константин Чубачев.

Не забыли и о тренерах. Лучшим
в этой номинации был назван «акса-
кал» тренерского корпуса — Виктор
Попов, стаж работы которого с лег-
коатлетами более сорока лет.

В спортивно-оздоровительном
комплексе, своеобразном цехе здо-
ровья комбината, всего четыре штат-
ных физкультурных работника, и
основная нагрузка в организации
соревнований, тренировках сборных
команд ложится на общественный
физкультурный актив — физоргов,
тренеров и спортивных судей. И их
труд в этот день был достойно оценен.

У Елены Колышкиной двое
маленьких деток. Трудится она тех-
ником в проектном институте. А по
вечерам спешит в спортивный зал, к
своим девчатам. Лена вот уже девять
лет тренирует женскую сборную по
волейболу. Ветеран комбината,
заместитель начальника технологи-
ческого отдела ремонтного завода А.
Громадский тренирует мужскую
сборную. Футзальную команду ком-
бината, неоднократного победителя
всеукраинских и отраслевых спарта-
киад, опекает предприниматель
Сергей Рапацкий.

Автор этих строк пообщался с А.
Громадским, который в этот день
был отмечен в числе лучших общест-
венных тренеров.

— Сегодня отмечаю своеобраз-
ный юбилей, — говорит Анатолий
Иванович, — пятьдесят лет тружусь
на комбинате. Работа у нас ответ-
ственная — ремонтируем шахтное,
котельное и электротехническое
оборудование. Физическая закалка
просто необходима. Мой личный
девиз — ни дня без спорта. Многие
годы защищал честь завода и комби-
ната на соревнованиях по различ-
ным видам спорта. И вот уже пятнад-
цать лет тренирую на общественных

началах сборную волейбольную
команду комбината.

К сожалению, молодежь, которая
приходит нынче на производство,
несколько пассивная. И часто честь
цеховых команд на комбинатовских
соревнованиях защищают те, кому
уже за сорок. Но, думаю, именно наш
пример ветеранов заставит молодежь
пересмотреть свое отношение к физ-
культуре и спорту…

Лучшими физоргами были назва-
ны — В. Мащенко (АСОВ), Ю.
Кравченко, А. Валдаев, К. Шадрин
(Смолинская шахта), С. Чернат
(Ингульская шахта), А. Ананко
(УкрНИИ), С. Почепко (НПК «АиМ»).

Каждый год список лауреатов
пополняется новыми номинациями.
Так, впервые лучшей спортивной
семьей года названы Шостаки. Глава
семейства Василий Николаевич —
долгие годы проработал горнорабо-
чим на шахте. Сейчас трудится на ста-
дионе, ремонтирует спортсооружения.
Занятия спортом давно для него стали
нормой жизни. Он чемпион спартакиад
Украины и Атомпрофсоюза по арм-
спорту и гирям.

По стопам отца пошли и сыновья,
которые также работают на комбина-
те. Сергей — электрослесарем, а
Дмитрий — аппаратчиком. Оба, как и
отец, увлекаются силовыми видами
— армспортом и гирями, победители
многих соревнований. В награду в
этот день получили пылесос.

82-летняя (читатель, это не опи-
ска!) Владлена Кокина, чемпионка и
рекордсменка Украины среди вете-
ранов, и электросварщик гидроме-
таллургического завода Петр Хрис-
тенко были признаны лучшими в
номинации «Рыцарь спорта».

А какой вы думаете приз получи-
ла Владелена Яковлевна? Бурю
аплодисментов от молодежи и лег-
коатлетические кроссовки, в кото-
рых она уже через неделю победила
на международном Кишиневском
пробеге.

Тепло встретил зал лауреатов в
номинации «За содействие спорту».
Ими стали директор Смолинской
шахты В. Коваленко, директор ремон-
тно-механического завода В. Дорн,
профсоюзные лидеры — Н. Калин-
ченко (УкрНИИпромтехнология) и Н.
Кавун (Смолинская шахта).

Заместитель генерального дирек-
тора комбината В. Гарячий вручил
капитанам команд комплекты волей-
больной и футбольной форм, а
Б.Филиппов презентовал новую спор-
тивную форму, в которой сборные ГП
«ВостГОК» будут выступать на сорев-
нованиях Спартакиады Атомпроф-
союза этого года…

…Спортивный сезон в разгаре.
Впереди у физкультурников и
спортсменов комбината новые стар-
ты. Массовыми соревнованиями,
прежде всего, будет отмечена 360-я
годовщина битвы войска Богдана
Хмельницкого под Желтыми Во-
дами, Всеукраинский день физиче-
ской культуры, спартакиада струк-
турных подразделений комбината,
девиз которых «Спорт и труд —
рядом идут».

Николай МЕРУШЕВ

СХІДНИЙ ГІРНИЧО-ЗБАГАЧУВАЛЬНИЙ КОМБІНАТ: ПРОФСПІЛКОВА ТРАДИЦІЯ

ГОРНЯКИ, НА СТАДИОН!ГОРНЯКИ, НА СТАДИОН!
В физкультурной организации Восточной объединенной орга-

низации профсоюза сложилась многолетняя традиция празднич-
но подводить спортивные итоги.

Такие «огоньки» интересны и ветеранам, и молодежи. В этом
можно было убедиться на одном из них, который состоялся во
Дворце спорта комбината.

Физкультурников приветствовали зам. генерального директо-
ра ВостГОКа В. Гарячий, председатель профсоюзного комитета
Б.Филиппов, заместитель городского головы В.Назарько, пред-
седатель городского спорткомитета В. Лысенюк (об этом сооб-
щал «АУ» в №17–18, 2008 г.).

За статистичними даними, у світі офі-
ційно зареєстровано близько 60 мільйо-
нів хворих на туберкульоз, а носіями його
збудника — понад два мільярди населен-
ня. У нашій державі туберкульоз почав
прогресувати з середини вісімдесятих
років. Протягом п’ятнадцяти років кіль-
кість хворих і померлих подвоїлася.
Медики Хмельницької області також кон-
статують зростання їх кількості. Саме це
стало приводом для відвідин Славутської
протитуберкульозної лікарні, яка раніше
функціонувала як легенево-туберкульоз-
не відділення №4 Хмельницького облас-
ного протитуберкульозного диспансеру.

Коли потрапляєш на територію цього
медичного закладу, складається враження,
що тут розташований санаторій. До двопо-

верхової лікарні щільною стіною підступає
сосновий ліс, поряд із входом чимало беріз.
Навкруги чути різноголосу мелодію птаства.

— Це ідеальне місце для лікування хво-
рих на туберкульоз, — стверджує головний
лікар Славутської протитуберкульозної
лікарні Тетяна Лукачик, — бороти недугу
допомагають не лише медикаменти…

Потім на правах гостинної господині
Тетяна Миколаївна взялася показувати
приміщення лікувального закладу.

Хоч як парадоксально, але більшість
наших лікарень мають убогі інтер’єри,
оформлені ще двадцять-тридцять років
тому, які потребують капітального ремон-
ту. Але Славутська протитуберкульозна
лікарня зовсім інша. Тут коридори, ліку-
вально-господарські приміщення мають

сучасний вигляд, ніби вчора було здано
об’єкт.

— Це зараз тут красиво і привабливо,
— уточнює головний лікар, — а декілька
років тому нам було просто соромно перед
хворими та відвідувачами.

Рішення про капітальний ремонт лікарні
було прийнято після того, як розпочалося
фінансування соцкультпобуту 30-кілометро-
вої зони спостереження навколо ХАЕС. Саме
завдяки коштам ДП НАЕК «Енергоатом» у
закладі вдалося повністю оновити всі примі-
щення, а обласна влада посприяла у при-
дбанні сучасного обладнання.

— Наша лікарня, — розповідає Тетяна
Миколаївна, — розрахована на 55 хворих.
Ми маємо сучасні клінічну та бактеріоло-
гічну лабораторії, які пройшли відповідну
акредитацію.

Лікар погодилася показати місце, де у
спеціальному живильному середовищі

вирощуються палички Коха — мікробакте-
рії. Саме тут можна підтвердити діагноз
туберкульозу. Є все необхідне устаткуван-
ня — центрифуга, бінокулярні мікроскопи,
біологічний матеріал тощо.

Цікавими стали відвідини приміщення, в
якому проводиться рентгеноскопія та томо-
графія легень. Тут лікар-рентгенолог Віктор
Белендій демонструє сучасну цифрову апа-
ратуру, яка має велику перевагу над тради-
ційною, бо зводить до мінімуму опромінення
організму.

Роботою медичного та обслуговуючого
персоналу протитуберкульозної лікарні хворі
задоволені. За медичним оснащенням,
сучасним оздобленням Славутська протиту-
беркульозна лікарня є однією з кращих у дер-
жаві. Це додає великої відповідальності для її
працівників, бо часто доводиться приймати
численні делегації колег із різних регіонів.

Олександр ШУСТЕРУК

СОЦІАЛЬНИЙ «ЕНЕРГОАТОМ»

Лікарня — краща у державі

Олександра Миколайовича ХОМИЧА — члена
ЦК Атомпрофспілки, голову цехкому реакторного
цеху ВП ХАЕС.

Людмилу Володимирівну СТРОКАНЬ — члена
ЦК Атомпрофспілки, голову профкому СМСЧ-2 (м.
Южноукраїнськ)

ЩИРО ВІТАЄМО З ДНЕМ НАРОДЖЕННЯ


